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Dříve se v parcích velmi často 
nacházely zelené koše, určené 
přímo k „odložení“ psích exkre-
mentů. Ty zmizely a nabízí se 
tedy otázka: Kam s bobky?

Veronika Dawidowicz ז

Nedostatek košů
Každý pejskař, který je ohledupl-

ný ke svému okolí, musel už někdy 
po svém čtyřnohém mazlíčkovi 
sebrat jeho „nadílku“. 

Problém je ale, kam s ní? Do 
obyčejného koše? A je jich dost?

Na toto téma se strhla na sociální 
síti Facebook žhavá diskuse, kde 
si spousta Jihlavanů stěžovala na 
nedostatek košů. Lidé tak chodí 
s plnými sáčky i několik ulic, než 
najdou místo, kam je vyhodit.

Tiskový mluvčí Služeb města 
Jihlavy Martin Málek sdělil Jih-
lavským novinám, že v krajském 
městě se nachází téměř 780 košů 
a na základě požadavků odboru 
životního prostředí jich v požado-
vaných lokalitách přibývá.

Jako problematická část Jihlavy 
zazněla například Kalvárie, kde 
lidé musí nést pytlík dlouho, než 
narazí na koš. Celá tato lokalita, 
kde jsou rodinné domky, je úplně 
bez košů. 

„To mám házet bobek do popel-
nic rodinných domů? Otevřít vrát-
ka a jít k nim na zahradu, když ma-
jí popelnice schované?“ říká jedna 
z pejskařek, venčící v lokalitě ulic 
Dělnická, Družstevní a Helenín-
ská, a dodává, že sázkou na jistotu 
jsou popelnice Dětského domo-
va se školou v Dělnické ulici pod 

Jihlavany trápí otázka: Kam s nimi? 

 Káťa Pawlikova: Sáčky si ז
kupuju u Vietnamců za pár korun 
a sbírám po svém pejskovi každé 
ho*no… Ale bohužel se nestačím 
divit, kolik lidí je nesbírá, při-
tom mají sáčky třeba na vodítku, 
kouknou kolem sebe a neuklidí 
to. Klasika tady... Koše jsou všu-
de, i kdybych to měla nést x met-
rů, tak ho seberu.

-Michaela Pokorná: Dem ז
lova dostatek. Pytlíky kupujeme 
v Tescu, ale velká výhoda byla v 
Praze, kde mají pytlíky přímo u 
košů.

-Lenka Bakusová Křeme ז
nová: Problém třeba na Kalvárii 
… hromady pejskařů, kteří jdou 
směr k řece dolů a nemají to kam 
odhodit.

 :Miluše Muzikantová ז
Na Dolině nemám problém, i sáčky jsou dopl-

něny každý týden, za mě super.

 Barbora Pecher: Za mě škoda, že už tu ז
nejsou třeba koše a na nich ty zelený sáčky. V 
Mor. Budějovicích jsou na každým rohu. Někdy 
jsem fakt přesvědčena, že mám, a pak zjistím, 
že nemám nebo někde vypadl, takže papírový 
kapesník to jistí.

 ,Sabina Nováková: Sice pejska nemám ז

ale zato mám děti, které mi nemůžou na Bře-
zinkách pomalu chodit ani po trávě, protože co 
krok, to ho*no. Už se mi párkrát stalo, že bylo 
i na chodníku a samozřejmě přejela jsem ho 
kočárem, a to už jsem byla fakt naštvaná.

-Pavla Hosová: Po městě sbírám kaž ז
dý bobek, který náš pes vyprodukuje, ale na-
jít koš je někdy problém. Záleží, v jaké lokalitě 
se pohybujeme. Tam, kde jsou rodinné domky, 
tam na ulici není nic, popelnice mají lidi za plo-
tem. Takže to pak nesu v pytlíku pěkně dlouho, 
než vyhodím.

 Ajka Dachs Karlo: Košů na ז
exkrementy je sakra málo!!!! Na 
to, kolik si Jihlava bere za psa. 
Lidi si prý mají pro sáčky cho-
dit na magistrát. Takových peněz 
dostanou, a nejsou schopný udě-
lat koše se sáčky.... to nestojí za 
to se pro to ho*no ohýbat, natož 
hledat koš.

-Jindřich Rokoska: Sáč ז
ky mám po svačině, těch dosta-
tek je, ale pokud v Jihlavě chcete 
najít koš, musíte najít zastávku. 
Třeba v Brodě je koš všude. Nebo 
dojdete na křižovatku chodníků, 
ale koš je až 100 m od ní, navíc 
směrem, kam není dobré venčit, 
místo aby byl na křižovatce. Jih-
lava v tomto segmentu má velké 
nedostatky. Absenci sáčků neře-
ším. Ty někdy vyberou nene-

chavci, ale ty koše je potřeba mít lépe rozmís-
těné. Logicky, ne že zavážu oči a prst někam v 
mapě zabodnu...

-Aneta ‚Letty‘ Pechová: Na Horním Koso ז
vě košů nedostatek, obzvlášť „nová“ cesta přes 
most k nemocnici. Už jsem na to před pár lety 
upozorňovala.

 Lukáš Vosyka: Mě by spíš zajímalo, proč ז
mám platit za psa, když platím za odpady nema-
lou částku.

MAJITELÉ psů mají v některých částech města problém. Chybí tam koše na 
odpadky.  Foto: Veronika Dawidowicz

Ze sociálních sítí

kopcem.
Podle mluvčího města Jihla-

vy Radovana Daňka není možné 
odpadkové koše dávat kolem všech 
cest, kudy chodí lidé se psy na 
procházku. Konkrétně v zástavbě 
rodinných domů, jako na Kalvárii, 
to není žádoucí. 

„Komplikuje to údržbu chodníků 
či zeleně, navíc to generuje zbytečně 
vysoké náklady. Na Skalce a v okolí 
procházkových tras koše jsou a jsou 
tam kolem i popelnice. Koše prostě 
nemohou být úplně všude, snažíme 
se vždy najít rozumný kompromis,“ 
vysvětlil mluvčí.

Pytlíky pro všechny
Majitelé psů si na Facebooku také 

stěžovali, že zmizely z ulic a parků 
boxy s pytlíky na psí bobky.

Ty se totiž velmi často ztrácely, a 
tak je nyní magistrát města Jihla-
vy vydává na ekonomickém odbo-
ru 1x ročně vždy, když si za pejska 
dojdete zaplatit roční poplatek.

Dle mluvčího Daňka si také větši-
na lidí nosí domů sáčky z nákupů, 
a tak není potřeba mít nějaké spe-
ciální pytlíky na psí exkrement.

Stojany na sáčky z Jihlavy však 
nevymizely tak úplně. Umístěny 
jsou např. na Jakubském náměstí, 
Štefánikově náměstí i na Dolině. 

„Sáčky jsou do nich doplňovány 
každý týden, zpravidla je tomu tak 
ve čtvrtek,“ říká Daněk a dodává, 
že většinou však sáčky bohužel vel-
mi rychle mizí, a to za zcela jiným 
účelem, než mají, a tak je nejlep-
ším řešením opravdu si nosit pytlí-
ky svoje.


